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vative har stillet spørgsmål om det og også fået 
svar på. 

Jeg tror også, at det er en god idé, at virksom- 
hederne får mulighed for at komme i direkte 
dialog med forbrugerne gennem tilsynsrappor- 
ten. 

Jeg er altså glad for, at vi nu kan få en ord- 
ning, hvor alle kontrolresultater offentliggøres 
til gavn for forbrugerne. De positive resultater 
kan virksomhederne anvende i deres markeds- 
føring, og det vil sige, at vi fjerner det, der hidtil 
har kunnet beskrives som en gabestok. 

Jeg synes også, at det på en god måde er ble- 
vet slået fast, hvilke opgaver Rådet for Bedre 
Madkvalitet skal løse, og jeg deler de opfattelser, 
som flere ordførere har gjort opmærksom på, 
nemlig at der ikke er behov for en ændring og 
slet ikke af den art, som der er foreslået. Jeg er 
overbevist om, at arbejdet i rådet vil blive udført 
med stort engagement. 

Så kan jeg tilslutte mig Det Konservative Fol- 
kepartis ønske om, at slagtebusser og lignende 
assistance til hjemmeslagtninger nu skal regi- 
streres. Det vil være i god overensstemmelse 
med de generelle fødevarepolitiske principper, 
og det giver også en mulighed for en nærmere 
regulering af de hygiejnemæssige forhold på 
dette område. Så det var vældig godt, at vi fik 
klaret denne her sag i forbindelse med lovforsla- 
get. 

Jeg glæder mig altså over, at vi nu ser ud til at 
være ved vejs ende med forslaget, og at vi efter 
denne andenbehandling kan se et meget stort 
flertal samle sig omkring lovforslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes, idet 2 stemte 
for, 92 imod. 

Ændringsforslag nr. 2 forkastedes, idet 36 stemte 
for, 58 imod. 

Ændringsforslag nr. 3 og 4 vedtoges uden af- 
stemning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- , 
ling. 

Anden næstformand (Henning Grove): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
11) Anden behandling af lovforslag nr. ]L 129: 
Forslag til lov om ændring af straffeloven, lov, 
om international fuldbyrdelse af straf m.v., lov 
om samarbejde med Finland, Island, Norge og 
Sverige angående fuldbyrdelse af straf m.v. og 
lov om udlevering af lovovertrædere samt for- 
skellige andre love. (Gennemførelse af EU- 
rammeafgørelse om styrkelse af beskyttelsen 
mod falskmøntneri, 1. tillægsprotokol til den 
europæiske konvention om overførelse af 
domfældte og FN-konventionen til bekæmpel- 
se af terrorbombninger samt ændringer som 
følge af afskaffelsen af hæf testraffen m.v.). 
Af justitsministeren (Frank Jensen). 
(Fremsat 6/12 2000. Første behandling l /2 2001. 
Betænkning 22/3 2001. 3 ændringsforslag af Sø- 
ren Søndergaard (EL) 28/3 2001.1 ændringsfor". 
slag af justitsministeren (Frank Jensen) 30/3 
2001). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der stillet 3 æn- 
dringsforslag af Søren Søndergaard (EL) og 1 
ændringsforslag af justitsministeren (Frank Jen- 
sen). 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 2 uden for betænkningen af 
Søren Søndergaard (EL) forkastedes, idet 11 
stemte for, 84 imod. 

Ændringsforslag nr. 3 uden for betænkningen af 
Søren Søndergaard (EL) forkastedes, idet 10 
stemte for, 84 imod. 
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Ændringsforslag nr. 4 uden for betænkningen af 
Søren Søndergaard (EL) forkastedes uden af- 
stemning. 

Ændringsforslag nr. 1 vedtoges uden afstem- 
ning. 

Ændringsforslag nr. 5 uden for betænkningen af 
justitsministeren (Frank Jensen) vedtoges uden 
afstemning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Anden næstformand (Henning Grove): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
12) Anden behandling af lovforslag nr. L 149: 
Forslag til lov om sociale klausuler på offentli- 
ge tilskudsområder. 
Af socialministeren (Henrik Dam Kristensen). 
(Fremsat 31/1 2001. Første behandling 21/2 
2001. Betænkning 29/3 2001). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 og 2 vedtoges uden af- 
stemning. 

Anden næstformand (Henning Grove): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 

Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
13) Forespørgsel nr. F 50: 
Forespørgsel til socialministeren: 
»Ministeren bedes redegøre for de forskellige 
behandlingsformer og -tilbud, der gives til 
narkomaner i Danmark, for, hvad der virker og 
ikke virker, for succeskriterieme og succesra- 
ten og for, hvad regeringen gør for at holde 
kommunerne og amteme orienteret, så res- 
sourceme kan koncentreres om de behand- 
lingstilbud, der virker bedst.« 
Af Tom Behnke (KF), Gitte Seeberg (KF), Tove 
Fergo (V), Villy Søvndal (SF), Aase D. Madsen 
(DF), Yvonne Herløv Andersen (CD), Frank 
Aaen (EL) og Tove Videbæk (KRF). 
(Forespørgslen anmeldt 1/3 2001. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 14/3 2001). 

Begrundelse 

Tom Behnke (KF): 
Allerede tilbage i 1993 konstaterede regeringen 
og Folketinget, at der manglede tilstrækkeligt 
overblik over behandlingsindsatsen og behand- 
lingstilbudene til narkomaner i Danmark. 11994 
blev der derfor nedsat et narkotikaråd, der bl.a. 
skulle danne sig et overblik over behandlings- 
former og behandlingstilbud og opstille forslag 
til mål og strategi for den samlede indsats. 

I perioden fra 1995 til 1997 var der nedsat en 
narkofølgegruppe, der skulle følge udviklingen 
i kommunernes og amtskommunernes behand- 
lingsindsats. Sidste år blev der igen nedsat en 
narkofølgegruppe med samme opgave. 

Til trods for alle disse indsatser og planer om 
at danne sig et overblik kunne ministeren i svar 
på spørgsmål nr. S 1101 stillet af undertegnede 
oplyse, at regeringen ikke har noget overblik 
over situationen, men at man nu har besluttet 
sig for at iværksætte et treårigt forsøg med et 
særligt monotorerings- og dokumentationssy- 
stem kaldet DANRIS. 

Forsøget er etableret i Københavns Amt og 
Århus Amt og skal som nævnt løbe i 3 år, hvor- 
efter man vil vurdere, om forsøget skal gøres 
permanent og udbredes til hele landet. Med an- 


